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Spørgsmål nr. 1383 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Hvornår har politiet taget stilling til, om de vil og hvornår de 

vil bruge DNAmærkning som et værktøj blandt andre mulige 

værktøjer i deres efterforskning?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:  

 

 

”Rigspolitiet skal indledningsvis generelt bemærke, at Rigspo-

litiet til stadighed arbejder på at optimere politiets efterforsk-

ningsmetoder. Rigspolitiet er dermed også opmærksom på re-

levante tiltag, som kan medvirke til f.eks. forebyggelse af kri-

minalitet.  

 

Rigspolitiet skal endvidere bemærke, at produkter til sikring og 

mærkning af værdigenstande i Danmark navnlig udbydes af 

sikkerhedsbranchen. Rigspolitiet er bekendt med, at produkter-

ne markedsføres som DNA-mærkning, idet en væske eller lig-

nende er tilsat en unik og kunstigt fremstillet DNA-kode. 

Mærkningen kan identificeres ved ultraviolet lys, hvorefter en 

undersøgelse på udbyderens laboratorium kan angive, hvortil 

den aktuelle mærkning er registreret.  

 

Rigspolitiet følger nøje følger udviklingen af DNA-mærkning, 

herunder i forhold til en undersøgelse af de tekniske, bevis-

mæssige og proceduremæssige udfordringer i relation til pro-

dukterne. Rigspolitiet er i den forbindelse i gang med at kort-

lægge, hvilke produkter politiet teknisk vil kunne håndtere i 

forhold til DNA-mærkning, og Rigspolitiet er i den forbindelse 

i tæt dialog med sikkerhedsbranchen.  

 

Rigspolitiet skal afslutningsvis bemærke, at det er Rigspolitiets 

umiddelbare vurdering, at DNA-mærkning på nuværende tids-

punkt ikke er udbredt i større grad i Danmark.” 
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